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Folketingets Social- og Ældreudvalg 

Folketingets Social- og Ældreudvalg har d. 26. marts 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 492 (alm. del) til social- og ældreministeren, som hermed 

besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål nr. 492: 
”Kan ministeren med baggrund i besvarelsen af spørgsmål nr. 431 (alm. del) 
om midler, som regeringen har tilført velfærdsområdet, bekræfte, at der endnu 
ikke er sket reelle konstaterbare forbedringer, men at der alene er sat en række 
initiativer eller processer i gang?” 
 

Svar: 

Jeg kan konstatere, at der desværre ikke kan ses en nedgang i andelen af 

afgørelser, som Ankestyrelsen omgør. Dette er dog ikke det samme som, at 

der ikke er sket forandringer. Omgørelsesprocenterne viser således ikke hele 

virkeligheden men siger noget om rigtigheden af den del af kommunens 

afgørelser, der påklages til Ankestyrelsen. Omgørelsesprocenten er derfor kun 

en del af historien, som ikke fortæller os noget om den generelle kvalitet af 

kommunernes sagsbehandling.  

 

Men omgørelsesprocenten er samtidig en vigtig brik, som viser os, at det har 

været nødvendigt at påbegynde et langt og sejt træk for at ændre kulturen og 

genopbygge tillid mellem kommune og borger. Det tager tid – og det kræver, at 

vi fastholder fokus på, at ændringer og prioritering af socialområdet er 

nødvendig. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 
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